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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Plats och tid Bertil- och Ulricasalen, kommunhuset Emmaboda, 2024-09-10, kl 13.00– 16.08  

Beslutande Johan Jonsson (C), Ordförande 
Emma Åhlander Hansson (M), 1:e vice ordförande 
Bo Sunesson (C), t om § 139 
Chatrine Schander Ljungquist (C), fr o m § 140 
Jenny Rydberg (C) 
Leif Karlsson (M) 
Gull Britt Hellborg (KD) 
Maria Ixcot Nilsson (S), 2:e vice ordförande 
Jarkko Pekkala (S) 
Per Adolfsson (S) 
Frida Larsson (S) 
Dragan Pavlovic (S) 
Johan Karlsson (SD) 
Jon Frööjdh (SD)  

Övriga deltagande Inger Bark Lagergren (MP),Yttranderätt för allmänheten 
 Lena Limslätt Petersson, sekreterare 
Anders Svensson, kommunchef  
Susanna Engelholm, kanslichef 
Katarina Bondesson, chefsekonom 
Henric Andersson, IT-chef  
Micaela Gustafson, teknisk chef, § 135 
Åsa Albertsson, § 136, § 137 
Kajsa Rosqvist, samhällsplanerare, § 136, § 137 
Roger Steen, samhällsutvecklingschef, § 136, § 137, § 138 

Uppehåll 14.40 – 15.00 

Paragrafer § 134 - § 147

Utses att justera Leif Karlsson (M) 

Justeringens tid 2024-09-12, kl. 13.00 

Justering genom Lena Limslätt Petersson, sekreterare 
digital signering 

Johan Jonsson (C), ordförande 

Leif Karlsson (M) 

Anslag/bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 2024-09-10 
Datum för anslags 2024-09-12 Datum för anslags 2024-10-03 
uppsättande nedtagande 
Förvaringsplats för Kansliavdelningen, Emmaboda kommunhus 
protokollet 
Underskrift 

Christoffer Karlsson  
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Innehållsförteckning 

§ 134  Ändring av dagordning - Kommunstyrelsen 2024

§ 135  Teknik- och fritidsnämnden - Information  utifrån uppsiktsplikten

§ 136  Yttrande - Anmälan om vattenverksamhet enligt 11 kap 9 a § Miljöbalken med
anledning av byggnation av 400 kV luftledningen mellan Nybro och Hemsjö i Blekinge, 
Kronobergs och Kalmar län 

§ 137  Detaljplan - Utökad industrimark i Skutaryds östra industriområde

§ 138  Ortsutveckling - Hus Remake

§ 139  Kommunledningen informerar - 2024

§ 140  Ekonomiuppföljning - 2024

§ 141  Sammanträdesplan 2025 - Kommunstyrelsen

§ 142  Sammanträdesplan 2025 - Kommunfullmäktige

§ 143  Yttrande - Motion - Förmånscykel till alla anställda i Emmaboda kommun

§ 144  Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel

§ 145  Justering av "Avgift Korttidsplats till annan kommun" enligt överenskommelse för
samverkan avseende köp av korttidsplats i södra Kalmar län 

§ 146  Förändring av Kommunfullmäktiges julsamkväm

§ 147  Meddelande - 2024
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2024:291 
§ 134
Ändring av dagordning - Kommunstyrelsen 2024

Yrkande 
Vid punkten ”Godkännande av dagordningen” yrkar Jarkko Pekkala (S) att ärende 9 
Ortsutveckling – ReMake utgår då ingen ny information inkommit efter att ärendet 
minoritetsåterremitterades av Kommunfullmäktige 2024-06-17 § 85. 

Johan Jonsson (C) yrkar att liggande dagordning fastställs. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Johan 
Jonssons yrkande om att liggande dagordning fastställs.  
____  

Kommunstyrelsen beslutar 

att liggande dagordning fastställs. 
____ 
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Sammanträdesprotokoll 4 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

§ 135
Teknik- och fritidsnämnden - Information  utifrån uppsiktsplikten

Organisationen 
Under året sade verksamhetschef för lokalvården upp sig.  
En intern omorganisation genomfördes där verksamhetschef för bad och träningscenter även blev 
verksamhetschef för lokalvården och detta har slagit väl ut. En tjänst på bad- och träningscenter 
omvandlades till samordnare. Samordnartjänst finns även inom lokalvården.  

Verksamhetschef Gata park har gått i pension och en ny anställts.  
Förvaltningens projektledare kommer att framöver ligga under Gata/park. 
Internrekrytering av arbetsledare på Gata/park pågår.  

Arkivassistent som arbetar med närarkivet kommer att flytta över till Bygg- och 
miljöförvaltningen. 

Förvaltningen och Lyckebyåns vattenförbund har sökt bidrag för att kunna anställa en 
vattenåtgärdssamordnare. Bidrag på 80 % är beviljat. Kommunen och Lyckebyåns vattenförbund 
delar på  resterande 20%. Vattenåtgärdssamordnaren börjar på sin tjänst 2024-10-01. 

Projekt  
Flera stora projekt är på gång exempelvis: 
• Nybyggnation av förskolan i Eriksmåla
• Renovering/nybyggnation av Bjurbäcksskolan 7-9
• Simhallen - Bedöma skicket och vad som behöver göras med simhallen i ett längre

perspektiv.
• Storgatan – En av infartslederna till Emmaboda. Samarbete med Emmaboda Energi som

samtidigt ser över sina ledningar. Medborgardialog har genomförts där konstruktiva
synpunkter inkom. Projektet planeras starta under hösten 2025

• Södra Målatorp – Exploateringsområde i Vissefjärda. Infrastrukturen ska fås till med gator,
el, vatten gatubelysning – Målet är att detta ska vara klart under 2025

Kost 
Transporter av livsmedel till kommunens kök har minskat då transporterna sker genom 
samlastning från Kalmar.  
Ett kostprogram har implementerats vilket medför att det är lättare att få fram beräkningar på 
näringen i maten som lagas. Det blir också en tydlighet över vad och hur mycket av varje 
ingrediens som finns i maten.  
Köket på Bjurbäcksskolan har fått en tunneldiskmaskin installerad. I övrigt är dock 
maskinparken i kommunens kök gammal.  
Emmaboda kommun ligger på andra plats i Kalmar län när det gäller att använda livsmedel med 
svenskt ursprung och då är det främst närproducerade produkter, man ligger på 56 % och det går 
knappast att komma högre då vissa livsmedel måste importeras. 
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Lokalvård 
Maskinparken måste ses över, både ur kvalitetssynpunkt och ur ett arbetsmiljöperspektiv. 

Bad- och träningscenter  
Besöksstatistiken har blivit bättre efter pandemin.  
Installerat taggsystem har gjort att gymmet kan nås dygnet runt och detta har medfört fler 
besökande. Simhallsdelen stängd i tre månader för att man ska kunna bedöma skicket och vad 
som behöver göras med simhallen i ett längre perspektiv. 

Fritid  
Kommunens fritidssamordnare är föräldraledig. Delar av hans arbetsuppgifter blir inte 
genomförda men andra så som exempelvis hallbokningar har man löst inom förvaltningen. 

Budget 2024 
Tufft ekonomiskt läge trots arbete med att få ned underskottet.  
Förvaltningen klarar inte att hålla samma verksamhet som tidigare – Vad ska man dra ner på? 

Pythagoras 
Ett användarvänligt fastighetssystem som startade upp 2 september och som kommer att 
effektivisera, ge ökad kvalitet och uppföljning. Lokalvården och Gata/Park ska implementeras i 
systemet. Systemet kommer att ersätta nuvarande Helpdesk när det gäller ärenden hos Teknik- 
och fritidsförvaltningen. 
____   

Under varje sten man lyfter finns både möjligheter och utmaningar 
____  

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

att med kännedom lägga informationen till protokollet. 
____  

Kommunstyrelsen protokoll 2024-09-10
(Signerat, SHA-256 6DA731AA68F7DE7B62CA7FD65A6C671A19BBE2D844F40E757070037C31E1F0A1)

Sida 5 av 26



Sammanträdesprotokoll 6 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2015:141 
§ 136
Yttrande - Anmälan om vattenverksamhet enligt 11 kap 9 a § Miljöbalken med anledning
av byggnation av 400 kV luftledningen mellan Nybro och Hemsjö i Blekinge, Kronobergs
och Kalmar län

Bakgrund 
Emmaboda kommun har den 24 juni mottagit Länsstyrelsen i Kalmar Läns remiss för kännedom 
och möjlighet till yttrande. Yttrandet ska ha inkommit till Länsstyrelsen senast den 17 september 
2024. 

Svenska kraftnät avser att bygga en ny 400 kV ledning mellan Nybro och Hemsjö i Kalmar, 
Blekinge och Kronobergs län.  
Regeringen beviljade den 16 september 2021 koncession för 400 kV ledningen. 
Den 21 mars 2024 fattade regeringen beslut om villkor som gäller för koncessionen avseende 
anläggning och underhåll av ledningen.  
Den 4 juni 2024 har kommunstyrelsen i Emmaboda kommun överklagat regeringens beslut till 
Högsta förvaltningsdomstolen avseende Energimarknadsinspektionens beslut i fråga om villkor. 
Denna rättsprövning är hittills inte avgjord. 
Emmaboda kommun har under flera års tid motsatt sig Svenska kraftnäts projekt, att bygga 
luftledning för 400 kV ledning mellan Nybro till Hemsjö. 

Kommunens yttrande 
1. Av det utsända underlaget framgår det att vattenverksamhet vid ID 2105 identifierat som

våtmark av naturvärdesklass 2 ligger inom beslutat vattenskyddsområde för vattentäkten i
Getasjökvarn. Dnr 247-2740-97.
Skyddsföreskrifterna innehålls inte i Svenska Kraftnäts beskrivning om generella
skyddsåtgärder i aktuell anmälan om vattenverksamhet, varför ett förtydligande måste göras
av sökanden hur skyddsföreskrifterna uppfylls. Dessutom ska samråd med vattentäktens
huvudman ske inför arbete inom vattenskyddsområdet. Samrådssvar ska bifogas ansökan,
vilket saknas.

2. Utmed hela Lyckebyån finns ett förslag till vattenskyddsområde med tillhörande
skyddsföreskrifter.
Primär zon motsvarar vattenytan vid medelvattennivå samt en
strandzon om 50 m från strandlinje på båda sidor om Lyckebyån, sjöar och biflöden.
Sekundär omfattar vattenytan vid medelvattennivå samt en strandzon om 100 m från
strandlinje på båda sidor om Lyckebyån, sjöar och biflöden.
Svenska Kraftnät uppmanas komplettera med hur dessa förskrifter kommer att innehållas.

3. I Svenska Kraftnäts beskrivning om förläggning av jordlina förutsätter Emmaboda kommun
att en tydligare beskrivning presenteras av hur detta arbete ska utföras vid vattendraget
Lyckebyån, eftersom det är ett känsligt område och inom vattenskyddsområde.

4. Emmaboda kommun uppmanar Svenska Kraftnät att redovisa hur arbete ska ske inom
beslutat vattenskyddsområde vid Boda Glasbruk för att föreskrifterna ska innehållas.
Vattenskyddsområdet är skydd av verk och grundvatten.
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Sammanträdesprotokoll 7 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

5. Emmaboda kommun har ansökt om rättsprövning hos Högsta förvaltningsdomstolen av
Energimarknadsinspektionens beslut ifråga om villkor. Eftersom ärendet inte är avgjort går
det inte att bedöma om Svenska Kraftnäts nu aktuella anmälan om vattenverksamhet
uppfyller villkoren.

6. Kommunen yrkar att Länsstyrelsen inte godkänner Svenska Kraftnäts anmälan om
vattenverksamhet, förrän ovanstående punkter är redovisade och godkända av Emmaboda
kommun

Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27. 

Beslutsunderlag 
• Anmälan från Länsstyrelsen i Kalmar län om vattenverksamhet inför byggnationen av 400

kV ledningen Nybro-Hemsjö
• Beslut – Länsstyrelsen Kalmar län 1998-12-29
• Karta – vattenskyddsområde – Getasjökvarn
• Yttrande – Till Länsstyrelsen Kalmar län avseende vattenverksamhet vid 400 kV ledning –

2024-09-03, dnr 5914-2024
____ 

Yrkande 
Bo Sunesson (C) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

att anta yttrande på Länsstyrelsen i Kalmar läns anmälan om vattenverksamhet inför 
byggnationen av 400 kV ledningen Nybro-Hemsjö samt 

att översända yttrandet till Länsstyrelsen i Kalmar län. 
____  

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen i Kalmar län 

Kommunstyrelsen protokoll 2024-09-10
(Signerat, SHA-256 6DA731AA68F7DE7B62CA7FD65A6C671A19BBE2D844F40E757070037C31E1F0A1)

Sida 7 av 26
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2020:416 
§ 137
Detaljplan -Utökad industrimark i Skutaryds östra industriområde

Bakgrund 
Planförslaget har varit på samråd under 2021. Därefter har ytterligare utredningar genomförts. 
Detaljplanen bekostas av Emmaboda kommun. 

Planförslaget 
Planområdet ligger cirka 3 kilometer öster om Emmaboda centrum. Planområdet omfattar ett 
område om ungefär 14 hektar och består av del av de kommunägda fastigheterna Skutaryd 2:8 
och Emmabo 1:72. 

Syftet med detaljplanen är att pröva platsens lämplighet för etablering av ett industri- och 
verksamhetsområde. Etableringen är en utvidgning av befintligt industriområde öster ut. Att 
utvidga befintligt industriområde ger möjligheter att utveckla och profilera de båda områdena 
med olika inriktning vilket ger attraktiva och för ändamålet anpassade industri- och 
verksamhetstomter. 

Ny detaljplan tillgodoser behovet av mer mark för industri- och verksamhetsändamål i ett 
strategiskt fördelaktigt läge med närhet till redan etablerat industriområde där befintlig utbyggd 
infrastruktur kan användas. Det etablerade läget med dess omgivning, gör området lämpligt för 
industri och verksamheter. 

Områdets struktur har anpassats efter markens beskaffenhet vilket skapat en hållbar utformning 
mellan kvartersmark och allmän plats. Området ansluts via väg 120 samt via ny vägkoppling till 
befintligt industriområde i väster via Maskinvägen. 

Dagvatten från området avses fördröjas och renas inom identifierade sumpskogar i sydöst och 
nordväst vilket ger en för området god dagvattenhantering utan negativ påverkan på recipient. 

Detaljplanens genomförande bedöms inte medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses 
i 6 kap 3 § miljöbalken. 

Planförslaget är förenligt med översiktsplanen och med länsstyrelsens granskningsyttrande över 
översiktsplanen. 

Detaljplanen ska redovisas i enighet med Boverkets föreskrift om detaljplan och Boverkets 
allmänna råd om redovisning av reglering i detaljplan och tillgängliggöras digitalt.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-08-27 § 17 
att föreslå kommunstyrelsen att godkänna undersökningen som bedömer att detaljplanens 

genomförande inte bedöms medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses i 6 kap 3 
§ miljöbalken

att föreslå kommunstyrelsen att godkänna att skicka ut planförslaget för granskning enligt 
reglerna för standardförfarande i PBL 2010:900. 
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Ärendets beredning 
Ärendet startade under bygg- och miljönämnden 2018. Planuppdragen flyttades efter 
omorganisering till samhällsutvecklingsavdelningen som nu arbetar med planuppdragen. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Beslut om granskning - Detaljplan för del av fastigheten Skutaryd 2:8

samt del av Emmabo 1:72, Skutaryd industri- och verksamhetsområde, Emmaboda.
• Plankarta, 2024-08-27.
• Planbeskrivning, 2024-08-27.
• Samrådsredogörelse, 2024-08-27.
• Undersökning av betydande miljöpåverkan, 2019-11-13.
• Undersökning betydande miljöpåverkan - PM-Del av Skutaryd 2:8 (Östra industriområdet),

Wescon 2024-03-20.
• Naturvärdesinventering öster om Emmaboda 2016. Ecocom 2016-04-06.
• Naturvärdesinventering Mjusjön, Emmaboda kommun. AFRY 2022-10-28. (Utredning är

utförd på aktuellt planområde men med fel förutsättningar om syftet med planen, därav fel
namn på utredningen.)

• Dagvattenutredning för Östra industrin, Skutaryd. Vatten och Samhällsteknik AB, 2023-06-19.
• Skutaryd 2:8, Emmaboda kommun, Östra industriområdet, markteknisk

undersökningsrapport/geoteknik (MUR/GEO). WSP 2021-02-05.
• Skutaryd 2:8, Emmaboda kommun, Östra industriområdet, PM-Översiktlig geoteknisk utredning.

WSP 2021-02-05.
• Skutaryd, Emmaboda, Industribullerutredning. Efterklang 2024-05-10.

____

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna undersökningen som bedömer att detaljplanens genomförande inte bedöms 
medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses i 6 kap 3 § miljöbalken 

att godkänna att skicka ut planförslaget för granskning enligt reglerna för standardförfarande i 
PBL 2010:900. 

____ 

Beslutet skickas till  
Samhällsutvecklingsavdelningen 
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2024:204 
§ 138
Ortsutveckling - Hus Remake

Bakgrund 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2024-06-17 § 87 till kommunstyrelsen med 
motiveringen att dialog med branschorganisationen ej gjorts innan och att förslaget därför inte 
är genomtänkt.  

Projektidé 
I Emmaboda kommun finns det fastigheter som står och förfaller. För att skapa attraktiva 
samhällen är det viktigt med boendemiljöer som uppfattas positiva. Tanken är att identifiera 
några områden i kommunen där tekniska förvaltningen köper in och renoverar lämpliga 
byggnader i samhället till nya lägenheter.  

Organisationen 
Tekniska förvaltningen har under en längre tid haft anställda genom arbetsmarknadsprogram och 
genomfört byggprojekt i egen regi. Det bildas en arbetsgrupp med 4 till 5 personer med lämplig 
bakgrund och/eller fallenhet för praktiska yrken. När det gäller personer som är nybörjare eller 
helt saknar erfarenhet krävs ett närvarande ledarskap av en person med erfarenhet inom 
byggprojekt för att både lära ut yrkeskunskap men även övervaka så arbetsmiljön är 
tillfredställande. Därav är det ett krav att en lämplig arbetsledare rekryteras. 

Deltagare som inte har svenska som modersmål kan behöva extra stöd i projektet då fack-språk 
ställer högre krav på svenskkunskaperna. Det innebär att bildningsförvaltningen också behöver få 
ett uppdrag i projektet att stödja med svenskutbildning. Vissa deltagare ska få tillgodoräkna sig 
lärlingstid i projektet och i slutändan kunna få en yrkesroll beroende på projektets längd.  

Personalen i projektet kommer inte att lösa alla arbetsmoment som behöver göras i projektet. Det 
innebär att projektet kommer även skapa mer arbete till lokala företag inom byggbranschen då 
mer utmanande arbetsuppgifter kommer göras av anlitade firmor via kommunens befintliga 
ramavtal. 

Risker 
Det finns en utmaning att rekrytera deltagare som har lämplig bakgrund eller bra fallenhet för 
denna typen av arbetsuppgifter. En annan utmaning är att bedöma tidsplaner med oerfaret folk 
samt byggnader som eventuellt har dolda fel. En viktig del i reducering av denna risk är att vara 
tydlig mot inblandade i projektet samt ha extra marginaler för att kompensera oväntade moment. 

Ekonomi 
En kalkyl har gjorts på en projektbudget där en exempelbyggnad efter ombyggnad blir 6 st två 
rum och kök på ca 45 kvm. I kalkylen ingår lönekostnader för deltagare och arbetsledare, inköp 
av fastigheten/byggnaden samt kostnader för de entreprenörer och material som behöver köpas 
in. Kostnaderna bokförs som en investering på fastigheten.  

Utöver detta kommer en del kostnader såsom skyddsutrustning, kläder, verktyg med mera som 
behövs i projektet. Dessa kostnader går inte bokföra som investering och måste täckas av en 
extra driftbudget. 
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Sammanträdesprotokoll 11 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Projektbudget, mkr 
Inköp av fastighet 0,8 
Projektansvarig, arbetsledare 0,6 
Deltagare 3 personer 0,4 
Renovering, internt 2,2 
Renovering, externa tjänster 1,5 
Totalt 5,5 

Efter ombyggnaden är klar kan fastigheten avyttras till kommunala bostadsbolaget, EBA. 

Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium har behandlat ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Ortsutveckling – HusRemake
• KS 2024-06-04 § 124 – Ortsutveckling – HusRemake
• KF 2024-06-17 § 85 – Ortsutveckling – HusRemake

____ 

Yrkande 
Maria Ixcot Nilsson (S),  Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S) yrkar på avslag på 
kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 
Beslutsgång  
Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen bifaller eller avslår kommunstyrelseberedningens 
förslag till beslut och finner att Kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberedningens förslag 
till beslut.  

Votering 
Maria Ixcot Nilsson (S) begär votering. 
Beslutsgång 
Ja – Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
Nej – För yrkande om avslag på kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 

Ledamot  Ja Nej
Emma Åhlander Hansson (M) x 
Bo Sunesson (C) x 
Jenny Rydberg (C) x 
Leif Karlsson (M) x 
Gull-Britt Hellborg (KD) x 
Maria Ixcot Nilsson (S) x 
Jarkko Pekkala (S) x 
Per Adolfsson (S) x 
Frida Larsson (S) x 
Dragan Pavlovic (S) x 
Johan Karlsson (SD) x 
Jon Frööjdh (SD) x 
Johan Jonsson (C) x 
Summa 8 5 
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Sammanträdesprotokoll 12 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
med 8 röster mot 5 röster för yrkande om avslag på kommunstyrelseberedningsförslag till beslut

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att avsätta 3,0 mkr i investeringsbudget 2024 till projektet Ortsutveckling – HusRemake 

att finansieringen sker via likvida medel. 
____  

Reservationer 
Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Per Adolfsson (S), Frida Larsson (S) och Dragan 
Pavlovic (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för yrkande om avslag på 
kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
Maria Ixcot Nilsson (S) anmodar om att få lämna en protokollsanteckning vilket bifalles av 
ordförande: ”Vi socialdemokrater instämmer i att det är angeläget att jobba med att främja våra 
samhällens attraktivitet. Det tänkta projektet ”HusRemake” anser vi dock ha flera stora brister. 
Projektet är inte berett så som vi önskar: i dialog med branschorganisationerna, EBA och 
MHAB. Hus ReMake riktar sig inte till den grupp människor som har störst behov av 
arbetsmarknadsåtgärder. Projektet är allt för kostsamt för vår kommun i nuläget, vi prioriterar 
inte att lägga 5,5 miljoner kronor på detta då behoven är så oerhört stora främst inom skola, vård 
och omsorg. Avslutningsvis ser vi att projektet är allt för avgränsat. Vi kan se att behov finns för 
att kommunen ska kunna genomföra olika sorters insatser i våra samhällen för att öka 
attraktiviteten: köpa en tomt, riva en alltför dålig byggnad, plantera träd, måla ett staket och så 
vidare. Uppdraget är helt enkelt alltför snävt för att främja ortsutveckling” 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sammanträdesprotokoll 13 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2024:7 
§ 139
Kommunledningen informerar – 2024

• Emmaboda stationssamhälle och järnvägen 150 år – Firandet var mycket uppskattat.
Välbesökt evenemang. Uppskattas till mellan 500 och 1000 personer vid ånglokets första
ankomst.

• Samråd för Rasslebygds handelsområde 2024-06-10 – 2024-07-02 – Synpunkter har
inkommit.

• Bildningschef Lennart O Werner slutar sin anställning 2024-09-20  – Rekrytering
påbörjad. Pernilla Mosén tillförordnad förvaltningschef/skolchef till och med 2024-12-31.

• Södra Målatorp – Mark, VA, fiber med mera klart till 2025-11-01.
• Brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete – Sommaren har varit lugn utifrån

polisens perspektiv.
• Val av nämndemän – Överklagande på fullmäktigebeslut – Kammarrätten i Jönköping har

lämnat besked  att beslutet vunnit laga kraft. Tingsrätten i Kalmar län har åter meddelats
vilka nämndemän som nu är redo för tjänstgöring samt bekräftat att beslutet har vunnit
laga kraft.

• Sjukfrånvaro – Korttidsfrånvaron är på väg ner. Första halvåret ligger den på 4,4% för
hela kommunen.

• Liten befolkningsökning. SCB:s befolkningsprognos visar dock inte positiva siffror
• Uppdrag till Kommunchef

o Fritidsbank – placering på Möjligheternas hus?
o Civil beredskap – Översyn av branddammar, bränsledepåer och reservkraft  har

påbörjats.
o Glasauktion på The Glass Factory – 2024-09-14
o Bukowski – Hämtat stolar och lampor, för försäljning via auktion.
o Utveckling av Duvemåla – Förlänga säsongen – MHAB?
o Ekonomi/budget
o Digipotten – Digitaliseringsprojekt – Underlätta för förvaltningarna att

verksamhetsutveckla digitala lösningar för att uppnå högre effektivitet, flexibilitet,
innovation och nytänkande.

____ 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

att med kännedom lägga informationen till protokollet. 
____  
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Sammanträdesprotokoll 14 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2024:22 
§ 140
Ekonomiuppföljning - 2024

Chefsekonom Katarina Bondesson ger en muntlig information om preliminär ekonomiprognos 
för 2024.  

Ekonomiavdelningen arbetar med delårsredovisningen vilken presenteras vid kommunstyrelsens 
sammanträde 2024-10-18. 

Information om Utjämningssystemet som syftar till att garantera alla kommuner och regioner 
likvärdiga ekonomiska förutsättningar. 
____  

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

att med kännedom lägga informationen till protokollet. 
____  
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Sammanträdesprotokoll 15 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2025:2 
§ 141
Sammanträdesplan 2025 – Kommunstyrelsen

Sammanfattning 
Kansliavdelningen har arbetat fram förslag till sammanträdesplan för Kommunstyrelsen 2025. 

Förslag på sammanträdestider för 2025 
Dag är tisdagar med starttid kl 13.00, om inget annat meddelas. 

14 januari 16 september 
11 februari (heldag) 7 oktober 
11 mars 4 november (heldag) 
15 april 25 november 
13 maj 
3 juni 
____  

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

att fastställa föreslagen sammanträdesplan för Kommunstyrelsen 2025. 
____  
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Sammanträdesprotokoll 16 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2025:2 
§ 142
Sammanträdesplan 2025 – Kommunfullmäktige

Sammanfattning 
Kansliavdelningen har arbetat fram förslag till sammanträdesplan för Kommunfullmäktige 2025. 

Förslag till sammanträdestider 2025 för Kommunfullmäktige 2025 
Dag är måndagar kl 18.00 om inget annat meddelas. 

27 januari 29 september 
24 februari 27 oktober 
24 mars 24 november 
28 april 8 december 
26 maj 
16 juni 
____ 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att fastställa föreslagen sammanträdesplan för Kommunfullmäktige 2025. 
____  

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sammanträdesprotokoll 17 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2023:332 
§ 143
Yttrande - Motion - Förmånscykel till alla anställda i Emmaboda kommun

Sammanfattning av motionen 
”Förmånscykel är bra sett ur många perspektiv. Utöver att det kan ge en positiv effekt på både 
hälsa, miljö och välmående kan personalcykel även bidra till att skapa de bästa förutsättningarna 
för att anställda ska må bra, känna sig uppskattade och prestera på topp.  
Varför erbjuda förmåncyklar?  
• Stärkt varumärke och attraktivitet som arbetsgivare
• Friskare anställda
• Minskad klimatpåverkan”

Socialdemokraterna Emmaboda yrkar  
att Emmaboda kommun och dess bolag undersöker möjligheten att erbjuda förmånscykel till 

dess anställda. 

Yttrande 
Inläsning på området samt dialog med annan kommun som under flera år tillbaka och fortfarande 
är i en process med att starta igång cykel som förmån har genomförts.  
Personalchefens uppfattning att detta är en komplex och omfattande process som riskerar att inte 
bli en reell förmån för de flesta medarbetarna som nyttjar erbjudandet.  
Det kan även medföra risker finns även att kommunen hamnar i ”händerna” på finansbolag.  

Det har också nyligen skett förändringar i regelverket från skatteverket som gör att cyklarna 
måste redovisas med moms, vilket gör att cyklarna får ett högre pris.  

De resurser som skulle behövas internt är: 
Projektgrupp inför, under och efter upphandling bestående av: 
Projektledare 
Personalkonsult 
Lönekonsult 
Ekonom 
Upphandlingsansvarig 
Kommunikatör 

Det behövd också löpande finnas resurser inom ekonomi, kommunikation och lön för att skicka 
ut kampanjmaterial, svara på frågor om hur förmånen påverkar lön, pension, kostnaden för 
cykeln och redovisning samt hålla sig uppdaterad på eventuella förändringar inom skattereglerna. 
Detta skulle medföra kostnader för arbetsgivaren.  

Det finns också anledning att tvivla på om erbjudandet verkligen skulle innebära en reell förmån 
för kommunens medarbetare. Att leasa en cykel för att sedan eventuellt köpa ut den efter tre år 
till ett pris som man inte på förhand vet, kan innebära att cykeln till slut kostat mer än om 
medarbetaren köpt cykeln själv.  
Förmånen ligger därmed mestadels i möjligheten att kunna leasa cykeln, då det oftast inte är 
något man kan göra som privatperson. 
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Sammanträdesprotokoll 18 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Maxbeloppet som det får göras bruttolöneavdrag på per år, enligt skatteverkets regler, är 3000 kr. 
Alltså, köper du en cykel med ett högre förmånsvärde än 3 000 kr per år så blir en del av 
beloppet förmånsbeskattat. 

Personalchef föreslår därför avslag på motionen om förmånscykel till anställda i Emmaboda 
kommun. 

Konsekvensbeskrivning 
Eftersom risken är att detta inte blir en reell förmån är konsekvensbedömningen att det främst 
skulle bli en kostnad för arbetsgivaren i form av administration och upphandlingsprocess. 
Dessutom riskerar Emmaboda kommun att hamna i ”händerna” på finansbolag.  

Beslutsunderlag 
• Motion – Förmånscykel till anställda i Emmaboda kommun
• Yttrande – Motion – Förmånscykel till anställda i Emmaboda kommun

____ 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att avslå motionen  Förmånscykel till anställda i Emmaboda kommun med anledning av 
skatteverkets nuvarande regler. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sammanträdesprotokoll 19 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2022:151 
§ 144
Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel

Bakgrund 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2024-06-17 § 87 med motiveringen om att 
”försökstillverkning ej besvarats”.  

Yttrande – Möjligheternas hus AB 
Styrelsen för Möjligheternas hus AB beslutade 2023-03-21 ”att man är positiv till biokol och till 
möjligheten att använda biokol. Möjligheternas Hus AB tar gärna uppdraget att utreda 
möjligheten till att tillverka och använda biokol. Resultatet av projekt Västervik bör inväntas och 
därefter påbörja en egen lokalutredning i samverkan med lokala aktörer. För eventuella kostnader 
som gäller utredningen behöver bolaget ekonomisk ersättning från kommunfullmäktige.” 

Yttrande – Emmaboda Energi och Miljö AB 
”Biokol är en intressant produkt, men erfarenheten är att för att det ska kunna produceras och 
nyttjas på ett effektivt och miljömässigt sätt krävs en storskalighet som Emmaboda kommun och 
Möjligheternas Hus inte kan uppfylla i dag”.  

Yttrande – Emmaboda kommun 
Möjligheternas Hus ser en potential men har inte resurser att starta upp produktionen. Emmaboda 
kommun har för liten volym för att det ska bli ekonomiskt försvarbart att starta upp produktion 
av biokol. Emmaboda Energi och Miljö AB drar samma slutsats i sitt yttrande enligt ovan.  

Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27. 

Beslutsunderlag 
• Motion – Miljöpartiet de Gröna – Biokol som jordförbättringsmedel
• Yttrande Möjligheternas Hus AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel
• Möjligheternas Hus AB – Protokoll – 2023-03-21
• Yttrande Emmaboda Energi och Miljö AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel
• Yttrande – Emmaboda kommun – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel
• KS 2024-06-04 § 127 – Yttrande – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel
• KF 2024-06-17 § 87 – Yttrande – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel

____ 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att avslå motionen Biokol som jordförbättringsmedel med motiveringen att volymen för 
Emmaboda kommun är för liten för att biokol ska kunna produceras och nyttjas på ett 
effektivt, miljömässigt och ekonomiskt försvarbart sätt. 

____  
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Sammanträdesprotokoll 20 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 
____   

Förslagsställaren Inger Bark Lagergren (MP) yttrade sig under punkten ”yttranderätt för 
allmänheten”, i början av mötet, och lämnade där sina synpunkter på kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
____   
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Sammanträdesprotokoll 21 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2024:227 
§ 145
Justering av "Avgift Korttidsplats till annan kommun" enligt överenskommelse för
samverkan avseende köp av korttidsplats i södra Kalmar län

Bakgrund 
Kortare vårdtider, fler personer med omfattande behov, äldre befolkning, mer avancerad sjukvård 
i samband med hemgång från sjukhusvistelser – alltihop tillsammans gör att behovet av 
korttidsplatser har ökat för kommunerna.  

Emmaboda kommun har så här långt klarat uppdraget väl när det gäller att ta hem enskilda när de 
är utskrivningsklara från sjukhuset. Det har dock noterats att behov av att få komma till en 
korttidsplats innan den enskilde är redo för hemgång ökar.  
Det är även ett högt tryck på kommunen från sjukhusets sida, något som gör att flertalet enskilda 
med fortsatt stort vårdbehov skrivs ut relativt snart från sjukhuset. Detta skapar ett ökat behov av 
att kunna ha snabb tillgång till korttidsplatser i länet.  

Socialnämnden har beslutat att ge socialförvaltningen i uppdrag att ingå i överenskommelsen för 
samverkan avseende köp av korttidsplats i södra Kalmar län samt att den ska börja gälla när 
kommunfullmäktige beslutat att avgiften för korttidsplats har ändrats enligt överenskommelsen 
om samverkan. 

Ekonomiska förutsättningar 
För utskrivningsklar enskild som hemkommunen inte har möjlighet att ta hem debiterar 
Regionen kommunen en kostnad på 11 600 kronor per dygn. 

I nuläget har Emmaboda kommun ett dygnspris på 4 030 kronor för att sälja en plats till annan 
kommun.  

I och med att socialnämnden beslutat att ingå i överenskommelsen om att köpa och sälja 
korttidsplatser behöver dygnspriset ändras så det stämmer överens med övriga kommuner i 
överenskommelsen. 
Överenskommelsens dygnspris under 2024 är 2 665 kronor (räknat från kl. 1400). Dygnspriset 
justeras vid varje årsskifte efter omsorgsprisindex (OPI).  

Socialnämnden beslutade 2024-05-22 § 51  
att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att i ”Avgifter för socialnämnden 

2024” justera ”Avgift korttidsplats till annan kommun” till överenskommelsens dygnspris. 

Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Överenskommelse för samverkan för köp av korttidsplats i annan

kommun södra Kalmar län
• SN 2024-05-22 § 51 – Överenskommelse för samverkan för köp av korttidsplats i annan

kommun södra Kalmar län
• Avgifter för socialnämnden 2024 – Nuvarande
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

• Avgifter för socialnämnden 2024 – Efter ändring
____ 

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att i Avgifter för socialnämnden 2024 justera dygnsavgiften för korttidsplats i annan kommun 
enligt överenskommelsen för samverkan för köp av korttidsplats i annan kommun i södra 
Kalmar län. 

____ 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sammanträdesprotokoll 23 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2024:152 
§ 146
Förändring av Kommunfullmäktiges julsamkväm

Bakgrund 
Vid kommunfullmäktige 2024-04-29 återremitterades ärendet Förändring av 
kommunfullmäktiges julsamkväm med motiveringen att man ville se en utredning av hur det 
alternativa firandet av 25-årsgåvan kommer bli samt först få kunskap om hur utdelningen av 
bygg- och miljönämndens pris ska bli om kommunfullmäktiges julsamkväm upphör.   

Aktuellt  
Ärendet har handlagts av kanslichef som har kontaktat de 10 medarbetare som under 2024 är 
aktuella för 25-årsgåvan. 4 personer valde att svara. Från svaren kan man utläsa att de som får 
25-årsgåvan vill bli firade tillsammans med övriga som får 25-årsgåvan. Inga andra önskemål om
vilka som bör delta har framförts. Någon föredrar att bli firad under arbetstid, någon tror att det
är enklare på kvällen utifrån arbetet. Det framgår att det inte behöver vara någon stor tillställning
men att det vore trevligt med någon god middag någonstans på ett mysigt speciellt ställe. Det har
också framförts önskemål om att det inte ska vara i december för det är en väldigt intensiv
månad.

Förslaget är därför att 25-årsfirandet sker på restaurang eller liknande inrättning som erbjuder 
vita dukar och en speciell atmosfär och som kan erbjuda minst en 2-rätters lunch/middag. Om 
måltiden sker på dag- eller kvällstid får bestämmas från år till år utifrån vad upphandlade 
leverantörer kan erbjuda. Tillställningen bör hålls någon gång i slutet av oktober till mitten av 
november. Förslaget är också att berörda förvaltningschefer, kommunchef, personalchef och 
kommunstyrelsens ordförande bjuds in.  

När det gäller utdelning av bygg- och miljönämndens pris står det i kriterierna för priset att det 
ska utdelas under högtidliga former och vid lämpligt tillfälle, t ex vid kommunfullmäktiges 
decembersammanträde. Kommunfullmäktige kommer fortfarande att ha ett 
decembersammanträde om bygg- och miljönämnden anser det vara tillräckligt högtidligt. 
Alternativt finns Emmaboda dagen. Men det bör vara upp till bygg- och miljönämnden att förslå 
detta.   

Konsekvensbeskrivning 
Julsamkvämet uppfattas av många som ett trevligt inslag under året och en chans att umgås. 
Tidigare har 25-årsgåvan delats ut vid kommunfullmäktiges julsamkväm. Vid förfrågan har 
ingen av årets jubilarer motsatte sig en förändring av utdelningen av gåvan så en förändring 
verkar inte påverka dessa nämnvärt. Istället för att vara en liten del av ett större sammanhang får 
jubilarerna snarare större utrymme i det föreslagna mindre sammanhanget.  

Julsamkvämet kostar ca 35 000 kr per år plus arbetstid för kansliavdelningen. 

Idag gör nämnderna lite olika vid julavslutningen och det är att föredra att skattepengarna 
används någorlunda lika och sparsamt vid dessa tillställningar. Att tillämpa Skatteverkets 
beskrivning av enklare förtäringen ger en tydlig ram för fikat.  
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Sammanträdesprotokoll 24 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

Kommunstyrelsens personalutskott beslutade 2024-08-27 § 18 
att vid årets sista kommunfullmäktige utgår ett ”julfika” enligt Skatteverkets regler avseende 

enklare förtäring, 
att i alla nämnder, vid årets sista nämndsmöte, utgår ett ”julfika” enligt Skatteverkets regler 

avseende enklare förtäring, 
att     firandet av 25-årsgåvan sker genom att berörda medarbetare och förvaltningschefer, 

kommunchef, personalchef samt kommunstyrelsens ordförande bjuds in till en gemensam 
festlig måltid 

Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts av kommunens kanslichef. 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Förändring av kommunfullmäktiges julsamkväm
• KSPU 2024-03-05 § 3 Förändring av kommunfullmäktiges julsamkväm
• KS 2024-04-09 § 92 Julsamkväm för kommunfullmäktig/Julfika för nämnder
• KF 2024-04-29 § 66 Julsamkväm för kommunfullmäktige och julfika för nämnder
• KSPU 2024-08-27 § 18 Förändring av kommunfullmäktiges julsamkväm

____  

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR   

att julsamkvämet för kommunfullmäktige tas bort från och med 2024 och framledes, 

att  uppdra åt bygg- och miljönämnden att besluta om när utdelningen av bygg- och 
miljönämndens pris lämpligast sker. 

____ 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sammanträdesprotokoll 25 (25) 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum

2024-09-10 

Justerande  Utdragsbestyrkande 

KS/2024:10 
§ 147
Meddelande – 2024

• Protokoll – Bygg- och miljönämnden 2024-06-18
• Protokoll – Socialnämnden 2024-04-24
• Protokoll – Socialnämnden 2024-05-22
• Protokoll – Socialnämnden 2024-06-19
• Protokoll – Teknik- och fritidsnämnden 2024-05-23
• Protokoll – Teknik- och fritidsnämnden 2024-06-19
• Protokoll – Valnämnden 2024-05-23
• Protokoll – Valnämnden 2024-06-27
• Protokoll – EMFAB  2024-04-18 Styrelsemöte
• Protokoll – EFFAB 2024-05-08 Styrelsemöte
• Protokoll – EFFAB 2024-05-08 Bolagsstämma
• Protokoll – RTSO 2024-05-17
• Protokoll – RTSO 2024-06-18
• Protokoll – Kommunförbundet Kalmar län 2024-06-13
• Protokoll – Destination Glasriket AB 2024-04-17 Årsstämma
• Protokoll – Destination Glasriket AB 2024-04-17 Konstituerande styrelsemöte
• Protokoll – Destination Glasriket AB 2024-06-19

• Granskningsrapport 2023 – Destination Glasriket AB
• Revisionsberättelse 2023 – Destination Glasriket AB
• Årsredovisning 2023 – Destination Glasriket AB

• Protokollsutdrag – ÖFN 2024-06-13 § 26 Ekonomisk uppföljning Tertial 1
• Tertialrapport 1 – Överförmyndarnämnden

• Information om förbundsavgift till Sveriges Kommuner och Regioner 2025
• Förbundsavgift – Sveriges Kommuner och Regioner 2025

• Skrivelse till kommunstyrelsen och kommundirektören från Fremia
• Fremiabarometern våren 2024
• Skrivelse från Fremia till kommunstyrelsen om förutsättningarna för idéburna

verksamheter och civilsamhället

• Kammarrätten i Jönköping KR 1674-24 – Slutligt beslut 2024-07-23 Val av nämndemän
____  

Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

att med kännedom lägga meddelandena till protokollet. 
____   
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Sammanträdesprotokoll 1 (25) 
 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
  2024-09-10 
 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


Plats och tid Bertil- och Ulricasalen, kommunhuset Emmaboda, 2024-09-10, kl 13.00– 16.08                             
   


Beslutande Johan Jonsson (C), Ordförande 
 Emma Åhlander Hansson (M), 1:e vice ordförande 
 Bo Sunesson (C), t om § 139 
 Chatrine Schander Ljungquist (C), fr o m § 140 
 Jenny Rydberg (C) 
 Leif Karlsson (M) 
 Gull Britt Hellborg (KD) 
 Maria Ixcot Nilsson (S), 2:e vice ordförande 
 Jarkko Pekkala (S) 
 Per Adolfsson (S) 
 Frida Larsson (S) 
 Dragan Pavlovic (S) 
 Johan Karlsson (SD) 
 Jon Frööjdh (SD)  
Övriga deltagande Inger Bark Lagergren (MP),Yttranderätt för allmänheten 
  Lena Limslätt Petersson, sekreterare 
 Anders Svensson, kommunchef  
 Susanna Engelholm, kanslichef 
 Katarina Bondesson, chefsekonom 
 Henric Andersson, IT-chef  
 Micaela Gustafson, teknisk chef, § 135 
 Åsa Albertsson, § 136, § 137 
 Kajsa Rosqvist, samhällsplanerare, § 136, § 137 
 Roger Steen, samhällsutvecklingschef, § 136, § 137, § 138 
  
Uppehåll 14.40 – 15.00 
 
Paragrafer § 134 - § 147 
  
Utses att justera Leif Karlsson (M) 
  
Justeringens tid 2024-09-12, kl. 13.00 
 
Justering genom  Lena Limslätt Petersson, sekreterare     
digital signering  
 Johan Jonsson (C), ordförande 
 
 Leif Karlsson (M) 
 


Anslag/bevis 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 2024-09-10 
Datum för anslags 2024-09-12 Datum för anslags 2024-10-03 
uppsättande  nedtagande 
Förvaringsplats för Kansliavdelningen, Emmaboda kommunhus 
protokollet 
Underskrift  
 Christoffer Karlsson   
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 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
  2024-09-10 
 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


 
Innehållsförteckning 
 
§ 134  Ändring av dagordning - Kommunstyrelsen 2024 
 
§ 135  Teknik- och fritidsnämnden - Information  utifrån uppsiktsplikten 
 
§ 136  Yttrande - Anmälan om vattenverksamhet enligt 11 kap 9 a § Miljöbalken med 


anledning av byggnation av 400 kV luftledningen mellan Nybro och Hemsjö i Blekinge, 
Kronobergs och Kalmar län 


 
§ 137  Detaljplan - Utökad industrimark i Skutaryds östra industriområde 
 
§ 138  Ortsutveckling - Hus Remake 
 
§ 139  Kommunledningen informerar - 2024 
 
§ 140  Ekonomiuppföljning - 2024 
 
§ 141  Sammanträdesplan 2025 - Kommunstyrelsen 
 
§ 142  Sammanträdesplan 2025 - Kommunfullmäktige 
 
§ 143  Yttrande - Motion - Förmånscykel till alla anställda i Emmaboda kommun 
 
§ 144  Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel 
 
§ 145  Justering av "Avgift Korttidsplats till annan kommun" enligt överenskommelse för 


samverkan avseende köp av korttidsplats i södra Kalmar län 
 
§ 146  Förändring av Kommunfullmäktiges julsamkväm 
 
§ 147  Meddelande - 2024 
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 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
  2024-09-10 
 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


 KS/2024:291 
§ 134 
Ändring av dagordning - Kommunstyrelsen 2024 
 
Yrkande 
Vid punkten ”Godkännande av dagordningen” yrkar Jarkko Pekkala (S) att ärende 9 
Ortsutveckling – ReMake utgår då ingen ny information inkommit efter att ärendet 
minoritetsåterremitterades av Kommunfullmäktige 2024-06-17 § 85. 
 
Johan Jonsson (C) yrkar att liggande dagordning fastställs. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Johan 
Jonssons yrkande om att liggande dagordning fastställs.  
____  
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att liggande dagordning fastställs. 
____ 
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 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
  2024-09-10 
 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


 
  
§ 135 
Teknik- och fritidsnämnden - Information  utifrån uppsiktsplikten 
 
Organisationen 
Under året sade verksamhetschef för lokalvården upp sig.  
En intern omorganisation genomfördes där verksamhetschef för bad och träningscenter även blev 
verksamhetschef för lokalvården och detta har slagit väl ut. En tjänst på bad- och träningscenter 
omvandlades till samordnare. Samordnartjänst finns även inom lokalvården.  
 
Verksamhetschef Gata park har gått i pension och en ny anställts.  
Förvaltningens projektledare kommer att framöver ligga under Gata/park. 
Internrekrytering av arbetsledare på Gata/park pågår.  
 
Arkivassistent som arbetar med närarkivet kommer att flytta över till Bygg- och 
miljöförvaltningen. 
 
Förvaltningen och Lyckebyåns vattenförbund har sökt bidrag för att kunna anställa en 
vattenåtgärdssamordnare. Bidrag på 80 % är beviljat. Kommunen och Lyckebyåns vattenförbund 
delar på  resterande 20%. Vattenåtgärdssamordnaren börjar på sin tjänst 2024-10-01. 
 
Projekt  
Flera stora projekt är på gång exempelvis: 
• Nybyggnation av förskolan i Eriksmåla  
• Renovering/nybyggnation av Bjurbäcksskolan 7-9 
• Simhallen - Bedöma skicket och vad som behöver göras med simhallen i ett längre 


perspektiv. 
• Storgatan – En av infartslederna till Emmaboda. Samarbete med Emmaboda Energi som 


samtidigt ser över sina ledningar. Medborgardialog har genomförts där konstruktiva 
synpunkter inkom. Projektet planeras starta under hösten 2025 


• Södra Målatorp – Exploateringsområde i Vissefjärda. Infrastrukturen ska fås till med gator, 
el, vatten gatubelysning – Målet är att detta ska vara klart under 2025 


 
Kost 
Transporter av livsmedel till kommunens kök har minskat då transporterna sker genom 
samlastning från Kalmar.  
Ett kostprogram har implementerats vilket medför att det är lättare att få fram beräkningar på 
näringen i maten som lagas. Det blir också en tydlighet över vad och hur mycket av varje 
ingrediens som finns i maten.  
Köket på Bjurbäcksskolan har fått en tunneldiskmaskin installerad. I övrigt är dock 
maskinparken i kommunens kök gammal.  
Emmaboda kommun ligger på andra plats i Kalmar län när det gäller att använda livsmedel med 
svenskt ursprung och då är det främst närproducerade produkter, man ligger på 56 % och det går 
knappast att komma högre då vissa livsmedel måste importeras. 
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 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
  2024-09-10 
 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


Lokalvård 
Maskinparken måste ses över, både ur kvalitetssynpunkt och ur ett arbetsmiljöperspektiv.  
 
Bad- och träningscenter  
Besöksstatistiken har blivit bättre efter pandemin.  
Installerat taggsystem har gjort att gymmet kan nås dygnet runt och detta har medfört fler 
besökande. Simhallsdelen stängd i tre månader för att man ska kunna bedöma skicket och vad 
som behöver göras med simhallen i ett längre perspektiv. 
 
Fritid  
Kommunens fritidssamordnare är föräldraledig. Delar av hans arbetsuppgifter blir inte 
genomförda men andra så som exempelvis hallbokningar har man löst inom förvaltningen.  
 
Budget 2024 
Tufft ekonomiskt läge trots arbete med att få ned underskottet.  
Förvaltningen klarar inte att hålla samma verksamhet som tidigare – Vad ska man dra ner på? 
 
Pythagoras 
Ett användarvänligt fastighetssystem som startade upp 2 september och som kommer att 
effektivisera, ge ökad kvalitet och uppföljning. Lokalvården och Gata/Park ska implementeras i 
systemet. Systemet kommer att ersätta nuvarande Helpdesk när det gäller ärenden hos Teknik- 
och fritidsförvaltningen. 
____   
 
Under varje sten man lyfter finns både möjligheter och utmaningar 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom lägga informationen till protokollet. 
____  
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 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
  2024-09-10 
 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


 KS/2015:141 
§ 136 
Yttrande - Anmälan om vattenverksamhet enligt 11 kap 9 a § Miljöbalken med anledning 
av byggnation av 400 kV luftledningen mellan Nybro och Hemsjö i Blekinge, Kronobergs 
och Kalmar län 
 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har den 24 juni mottagit Länsstyrelsen i Kalmar Läns remiss för kännedom 
och möjlighet till yttrande. Yttrandet ska ha inkommit till Länsstyrelsen senast den 17 september 
2024. 


 
Svenska kraftnät avser att bygga en ny 400 kV ledning mellan Nybro och Hemsjö i Kalmar, 
Blekinge och Kronobergs län.  
Regeringen beviljade den 16 september 2021 koncession för 400 kV ledningen. 
Den 21 mars 2024 fattade regeringen beslut om villkor som gäller för koncessionen avseende 
anläggning och underhåll av ledningen.  
Den 4 juni 2024 har kommunstyrelsen i Emmaboda kommun överklagat regeringens beslut till 
Högsta förvaltningsdomstolen avseende Energimarknadsinspektionens beslut i fråga om villkor. 
Denna rättsprövning är hittills inte avgjord. 
Emmaboda kommun har under flera års tid motsatt sig Svenska kraftnäts projekt, att bygga 
luftledning för 400 kV ledning mellan Nybro till Hemsjö. 


 
Kommunens yttrande 


1. Av det utsända underlaget framgår det att vattenverksamhet vid ID 2105 identifierat som 
våtmark av naturvärdesklass 2 ligger inom beslutat vattenskyddsområde för vattentäkten i 
Getasjökvarn. Dnr 247-2740-97. 
Skyddsföreskrifterna innehålls inte i Svenska Kraftnäts beskrivning om generella 
skyddsåtgärder i aktuell anmälan om vattenverksamhet, varför ett förtydligande måste göras 
av sökanden hur skyddsföreskrifterna uppfylls. Dessutom ska samråd med vattentäktens 
huvudman ske inför arbete inom vattenskyddsområdet. Samrådssvar ska bifogas ansökan, 
vilket saknas. 


 
2. Utmed hela Lyckebyån finns ett förslag till vattenskyddsområde med tillhörande 


skyddsföreskrifter.  
Primär zon motsvarar vattenytan vid medelvattennivå samt en  
strandzon om 50 m från strandlinje på båda sidor om Lyckebyån, sjöar och biflöden.  
Sekundär omfattar vattenytan vid medelvattennivå samt en strandzon om 100 m från 
strandlinje på båda sidor om Lyckebyån, sjöar och biflöden. 
Svenska Kraftnät uppmanas komplettera med hur dessa förskrifter kommer att innehållas. 


 
3. I Svenska Kraftnäts beskrivning om förläggning av jordlina förutsätter Emmaboda kommun 


att en tydligare beskrivning presenteras av hur detta arbete ska utföras vid vattendraget 
Lyckebyån, eftersom det är ett känsligt område och inom vattenskyddsområde. 


 
4. Emmaboda kommun uppmanar Svenska Kraftnät att redovisa hur arbete ska ske inom 


beslutat vattenskyddsområde vid Boda Glasbruk för att föreskrifterna ska innehållas. 
Vattenskyddsområdet är skydd av verk och grundvatten. 
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 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
  2024-09-10 
 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


5. Emmaboda kommun har ansökt om rättsprövning hos Högsta förvaltningsdomstolen av 
Energimarknadsinspektionens beslut ifråga om villkor. Eftersom ärendet inte är avgjort går 
det inte att bedöma om Svenska Kraftnäts nu aktuella anmälan om vattenverksamhet 
uppfyller villkoren.  


 
6. Kommunen yrkar att Länsstyrelsen inte godkänner Svenska Kraftnäts anmälan om 


vattenverksamhet, förrän ovanstående punkter är redovisade och godkända av Emmaboda 
kommun 


 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27. 
 
Beslutsunderlag 
• Anmälan från Länsstyrelsen i Kalmar län om vattenverksamhet inför byggnationen av 400 


kV ledningen Nybro-Hemsjö 
• Beslut – Länsstyrelsen Kalmar län 1998-12-29 
• Karta – vattenskyddsområde – Getasjökvarn 
• Yttrande – Till Länsstyrelsen Kalmar län avseende vattenverksamhet vid 400 kV ledning – 


2024-09-03, dnr 5914-2024 
____  
 
Yrkande 
Bo Sunesson (C) yrkar bifall till kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta yttrande på Länsstyrelsen i Kalmar läns anmälan om vattenverksamhet inför 


byggnationen av 400 kV ledningen Nybro-Hemsjö samt 
 
att översända yttrandet till Länsstyrelsen i Kalmar län. 
____  
 
Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen i Kalmar län 
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 KS/2020:416 
§ 137 
Detaljplan -Utökad industrimark i Skutaryds östra industriområde 
 
Bakgrund 
Planförslaget har varit på samråd under 2021. Därefter har ytterligare utredningar genomförts. 
Detaljplanen bekostas av Emmaboda kommun. 
 
Planförslaget 
Planområdet ligger cirka 3 kilometer öster om Emmaboda centrum. Planområdet omfattar ett 
område om ungefär 14 hektar och består av del av de kommunägda fastigheterna Skutaryd 2:8 
och Emmabo 1:72. 
 
Syftet med detaljplanen är att pröva platsens lämplighet för etablering av ett industri- och 
verksamhetsområde. Etableringen är en utvidgning av befintligt industriområde öster ut. Att 
utvidga befintligt industriområde ger möjligheter att utveckla och profilera de båda områdena 
med olika inriktning vilket ger attraktiva och för ändamålet anpassade industri- och 
verksamhetstomter. 
 
Ny detaljplan tillgodoser behovet av mer mark för industri- och verksamhetsändamål i ett 
strategiskt fördelaktigt läge med närhet till redan etablerat industriområde där befintlig utbyggd 
infrastruktur kan användas. Det etablerade läget med dess omgivning, gör området lämpligt för 
industri och verksamheter. 
 
Områdets struktur har anpassats efter markens beskaffenhet vilket skapat en hållbar utformning 
mellan kvartersmark och allmän plats. Området ansluts via väg 120 samt via ny vägkoppling till 
befintligt industriområde i väster via Maskinvägen. 
 
Dagvatten från området avses fördröjas och renas inom identifierade sumpskogar i sydöst och 
nordväst vilket ger en för området god dagvattenhantering utan negativ påverkan på recipient. 
 
Detaljplanens genomförande bedöms inte medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses 
i 6 kap 3 § miljöbalken. 
 
Planförslaget är förenligt med översiktsplanen och med länsstyrelsens granskningsyttrande över 
översiktsplanen. 
 
Detaljplanen ska redovisas i enighet med Boverkets föreskrift om detaljplan och Boverkets 
allmänna råd om redovisning av reglering i detaljplan och tillgängliggöras digitalt.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-08-27 § 17 
att föreslå kommunstyrelsen att godkänna undersökningen som bedömer att detaljplanens 


genomförande inte bedöms medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses i 6 kap 3 
§ miljöbalken 


att föreslå kommunstyrelsen att godkänna att skicka ut planförslaget för granskning enligt 
reglerna för standardförfarande i PBL 2010:900. 
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Ärendets beredning 
Ärendet startade under bygg- och miljönämnden 2018. Planuppdragen flyttades efter 
omorganisering till samhällsutvecklingsavdelningen som nu arbetar med planuppdragen. 
 
Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Beslut om granskning - Detaljplan för del av fastigheten Skutaryd 2:8 


samt del av Emmabo 1:72, Skutaryd industri- och verksamhetsområde, Emmaboda. 
• Plankarta, 2024-08-27. 
• Planbeskrivning, 2024-08-27. 
• Samrådsredogörelse, 2024-08-27. 
• Undersökning av betydande miljöpåverkan, 2019-11-13. 
• Undersökning betydande miljöpåverkan - PM-Del av Skutaryd 2:8 (Östra industriområdet), 


Wescon 2024-03-20. 
• Naturvärdesinventering öster om Emmaboda 2016. Ecocom 2016-04-06. 
• Naturvärdesinventering Mjusjön, Emmaboda kommun. AFRY 2022-10-28. (Utredning är 


utförd på aktuellt planområde men med fel förutsättningar om syftet med planen, därav fel 
namn på utredningen.) 


• Dagvattenutredning för Östra industrin, Skutaryd. Vatten och Samhällsteknik AB, 2023-06-19. 
• Skutaryd 2:8, Emmaboda kommun, Östra industriområdet, markteknisk 


undersökningsrapport/geoteknik (MUR/GEO). WSP 2021-02-05. 
• Skutaryd 2:8, Emmaboda kommun, Östra industriområdet, PM-Översiktlig geoteknisk utredning. 


WSP 2021-02-05. 
• Skutaryd, Emmaboda, Industribullerutredning. Efterklang 2024-05-10. 


____ 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna undersökningen som bedömer att detaljplanens genomförande inte bedöms 


medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses i 6 kap 3 § miljöbalken 
 
att godkänna att skicka ut planförslaget för granskning enligt reglerna för standardförfarande i 


PBL 2010:900. 
____  
 
Beslutet skickas till  
Samhällsutvecklingsavdelningen 
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 KS/2024:204 
§ 138 
Ortsutveckling - Hus Remake 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2024-06-17 § 87 till kommunstyrelsen med 
motiveringen att dialog med branschorganisationen ej gjorts innan och att förslaget därför inte 
är genomtänkt.  
 
Projektidé 
I Emmaboda kommun finns det fastigheter som står och förfaller. För att skapa attraktiva 
samhällen är det viktigt med boendemiljöer som uppfattas positiva. Tanken är att identifiera 
några områden i kommunen där tekniska förvaltningen köper in och renoverar lämpliga 
byggnader i samhället till nya lägenheter.  
 
Organisationen 
Tekniska förvaltningen har under en längre tid haft anställda genom arbetsmarknadsprogram och 
genomfört byggprojekt i egen regi. Det bildas en arbetsgrupp med 4 till 5 personer med lämplig 
bakgrund och/eller fallenhet för praktiska yrken. När det gäller personer som är nybörjare eller 
helt saknar erfarenhet krävs ett närvarande ledarskap av en person med erfarenhet inom 
byggprojekt för att både lära ut yrkeskunskap men även övervaka så arbetsmiljön är 
tillfredställande. Därav är det ett krav att en lämplig arbetsledare rekryteras. 


 
Deltagare som inte har svenska som modersmål kan behöva extra stöd i projektet då fack-språk 
ställer högre krav på svenskkunskaperna. Det innebär att bildningsförvaltningen också behöver få 
ett uppdrag i projektet att stödja med svenskutbildning. Vissa deltagare ska få tillgodoräkna sig 
lärlingstid i projektet och i slutändan kunna få en yrkesroll beroende på projektets längd.  


 
Personalen i projektet kommer inte att lösa alla arbetsmoment som behöver göras i projektet. Det 
innebär att projektet kommer även skapa mer arbete till lokala företag inom byggbranschen då 
mer utmanande arbetsuppgifter kommer göras av anlitade firmor via kommunens befintliga 
ramavtal. 
 
Risker 
Det finns en utmaning att rekrytera deltagare som har lämplig bakgrund eller bra fallenhet för 
denna typen av arbetsuppgifter. En annan utmaning är att bedöma tidsplaner med oerfaret folk 
samt byggnader som eventuellt har dolda fel. En viktig del i reducering av denna risk är att vara 
tydlig mot inblandade i projektet samt ha extra marginaler för att kompensera oväntade moment. 
 
Ekonomi 
En kalkyl har gjorts på en projektbudget där en exempelbyggnad efter ombyggnad blir 6 st två 
rum och kök på ca 45 kvm. I kalkylen ingår lönekostnader för deltagare och arbetsledare, inköp 
av fastigheten/byggnaden samt kostnader för de entreprenörer och material som behöver köpas 
in. Kostnaderna bokförs som en investering på fastigheten.  
 
Utöver detta kommer en del kostnader såsom skyddsutrustning, kläder, verktyg med mera som 
behövs i projektet. Dessa kostnader går inte bokföra som investering och måste täckas av en 
extra driftbudget. 
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 Projektbudget, mkr  
Inköp av fastighet 0,8 
Projektansvarig, arbetsledare 0,6 
Deltagare 3 personer 0,4 
Renovering, internt 2,2  
Renovering, externa tjänster 1,5 
Totalt 5,5  
 
Efter ombyggnaden är klar kan fastigheten avyttras till kommunala bostadsbolaget, EBA.  
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium har behandlat ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27. 
 
Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Ortsutveckling – HusRemake 
• KS 2024-06-04 § 124 – Ortsutveckling – HusRemake 
• KF 2024-06-17 § 85 – Ortsutveckling – HusRemake 


____  
 
Yrkande 
Maria Ixcot Nilsson (S),  Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S) yrkar på avslag på 
kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 
Beslutsgång  
Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen bifaller eller avslår kommunstyrelseberedningens 
förslag till beslut och finner att Kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberedningens förslag 
till beslut.  
 
Votering 
Maria Ixcot Nilsson (S) begär votering. 
Beslutsgång 
Ja – Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
Nej – För yrkande om avslag på kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Ledamot   Ja Nej                                
Emma Åhlander Hansson (M) x  
Bo Sunesson (C) x 
Jenny Rydberg (C) x 
Leif Karlsson (M) x 
Gull-Britt Hellborg (KD) x 
Maria Ixcot Nilsson (S)  x 
Jarkko Pekkala (S)  x 
Per Adolfsson (S)  x 
Frida Larsson (S)  x 
Dragan Pavlovic (S)  x 
Johan Karlsson (SD) x 
Jon Frööjdh (SD) x 
Johan Jonsson (C) x 
Summa 8 5 
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Ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
med 8 röster mot 5 röster för yrkande om avslag på kommunstyrelseberedningsförslag till beslut
    
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att avsätta 3,0 mkr i investeringsbudget 2024 till projektet Ortsutveckling – HusRemake 
 
att finansieringen sker via likvida medel. 
____  
 
Reservationer 
Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Per Adolfsson (S), Frida Larsson (S) och Dragan 
Pavlovic (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för yrkande om avslag på 
kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 
 
Protokollsanteckning 
Maria Ixcot Nilsson (S) anmodar om att få lämna en protokollsanteckning vilket bifalles av 
ordförande: ”Vi socialdemokrater instämmer i att det är angeläget att jobba med att främja våra 
samhällens attraktivitet. Det tänkta projektet ”HusRemake” anser vi dock ha flera stora brister. 
Projektet är inte berett så som vi önskar: i dialog med branschorganisationerna, EBA och 
MHAB. Hus ReMake riktar sig inte till den grupp människor som har störst behov av 
arbetsmarknadsåtgärder. Projektet är allt för kostsamt för vår kommun i nuläget, vi prioriterar 
inte att lägga 5,5 miljoner kronor på detta då behoven är så oerhört stora främst inom skola, vård 
och omsorg. Avslutningsvis ser vi att projektet är allt för avgränsat. Vi kan se att behov finns för 
att kommunen ska kunna genomföra olika sorters insatser i våra samhällen för att öka 
attraktiviteten: köpa en tomt, riva en alltför dålig byggnad, plantera träd, måla ett staket och så 
vidare. Uppdraget är helt enkelt alltför snävt för att främja ortsutveckling” 
 
Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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 KS/2024:7 
§ 139 
Kommunledningen informerar – 2024 
 


• Emmaboda stationssamhälle och järnvägen 150 år – Firandet var mycket uppskattat. 
Välbesökt evenemang. Uppskattas till mellan 500 och 1000 personer vid ånglokets första 
ankomst.  


• Samråd för Rasslebygds handelsområde 2024-06-10 – 2024-07-02 – Synpunkter har 
inkommit. 


• Bildningschef Lennart O Werner slutar sin anställning 2024-09-20  – Rekrytering 
påbörjad. Pernilla Mosén tillförordnad förvaltningschef/skolchef till och med 2024-12-31.  


• Södra Målatorp – Mark, VA, fiber med mera klart till 2025-11-01. 
• Brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete – Sommaren har varit lugn utifrån 


polisens perspektiv. 
• Val av nämndemän – Överklagande på fullmäktigebeslut – Kammarrätten i Jönköping har 


lämnat besked  att beslutet vunnit laga kraft. Tingsrätten i Kalmar län har åter meddelats 
vilka nämndemän som nu är redo för tjänstgöring samt bekräftat att beslutet har vunnit 
laga kraft.  


• Sjukfrånvaro – Korttidsfrånvaron är på väg ner. Första halvåret ligger den på 4,4% för 
hela kommunen. 


• Liten befolkningsökning. SCB:s befolkningsprognos visar dock inte positiva siffror 
• Uppdrag till Kommunchef  


o Fritidsbank – placering på Möjligheternas hus? 
o Civil beredskap – Översyn av branddammar, bränsledepåer och reservkraft  har 


påbörjats. 
o Glasauktion på The Glass Factory – 2024-09-14  
o Bukowski – Hämtat stolar och lampor, för försäljning via auktion. 
o Utveckling av Duvemåla – Förlänga säsongen – MHAB? 
o Ekonomi/budget 
o Digipotten – Digitaliseringsprojekt – Underlätta för förvaltningarna att 


verksamhetsutveckla digitala lösningar för att uppnå högre effektivitet, flexibilitet, 
innovation och nytänkande. 


____  
 


Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom lägga informationen till protokollet. 
____  
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 KS/2024:22 
§ 140 
Ekonomiuppföljning - 2024 
 
Chefsekonom Katarina Bondesson ger en muntlig information om preliminär ekonomiprognos 
för 2024.  
 
Ekonomiavdelningen arbetar med delårsredovisningen vilken presenteras vid kommunstyrelsens 
sammanträde 2024-10-18. 
 
Information om Utjämningssystemet som syftar till att garantera alla kommuner och regioner 
likvärdiga ekonomiska förutsättningar. 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom lägga informationen till protokollet.  
____  
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 KS/2025:2 
§ 141 
Sammanträdesplan 2025 – Kommunstyrelsen 
 
Sammanfattning 
Kansliavdelningen har arbetat fram förslag till sammanträdesplan för Kommunstyrelsen 2025. 
 
Förslag på sammanträdestider för 2025 
Dag är tisdagar med starttid kl 13.00, om inget annat meddelas.  
 
14 januari 16 september 
11 februari (heldag) 7 oktober 
11 mars 4 november (heldag) 
15 april 25 november 
13 maj 
3 juni 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa föreslagen sammanträdesplan för Kommunstyrelsen 2025. 
____  
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 KS/2025:2 
§ 142 
Sammanträdesplan 2025 – Kommunfullmäktige 
 
Sammanfattning 
Kansliavdelningen har arbetat fram förslag till sammanträdesplan för Kommunfullmäktige 2025. 
 
Förslag till sammanträdestider 2025 för Kommunfullmäktige 2025 
Dag är måndagar kl 18.00 om inget annat meddelas. 
 
27 januari 29 september 
24 februari 27 oktober 
24 mars 24 november 
28 april 8 december 
26 maj 
16 juni 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att fastställa föreslagen sammanträdesplan för Kommunfullmäktige 2025. 
____  
 
Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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 KS/2023:332 
§ 143 
Yttrande - Motion - Förmånscykel till alla anställda i Emmaboda kommun 
 
Sammanfattning av motionen 
”Förmånscykel är bra sett ur många perspektiv. Utöver att det kan ge en positiv effekt på både 
hälsa, miljö och välmående kan personalcykel även bidra till att skapa de bästa förutsättningarna 
för att anställda ska må bra, känna sig uppskattade och prestera på topp.  
Varför erbjuda förmåncyklar?  
• Stärkt varumärke och attraktivitet som arbetsgivare 
• Friskare anställda 
• Minskad klimatpåverkan” 


Socialdemokraterna Emmaboda yrkar  
att Emmaboda kommun och dess bolag undersöker möjligheten att erbjuda förmånscykel till 


dess anställda. 
 
Yttrande 
Inläsning på området samt dialog med annan kommun som under flera år tillbaka och fortfarande 
är i en process med att starta igång cykel som förmån har genomförts.  
Personalchefens uppfattning att detta är en komplex och omfattande process som riskerar att inte 
bli en reell förmån för de flesta medarbetarna som nyttjar erbjudandet.  
Det kan även medföra risker finns även att kommunen hamnar i ”händerna” på finansbolag.  
 
Det har också nyligen skett förändringar i regelverket från skatteverket som gör att cyklarna 
måste redovisas med moms, vilket gör att cyklarna får ett högre pris.  
 
De resurser som skulle behövas internt är: 
Projektgrupp inför, under och efter upphandling bestående av: 
Projektledare 
Personalkonsult 
Lönekonsult 
Ekonom 
Upphandlingsansvarig 
Kommunikatör 
 
Det behövd också löpande finnas resurser inom ekonomi, kommunikation och lön för att skicka 
ut kampanjmaterial, svara på frågor om hur förmånen påverkar lön, pension, kostnaden för 
cykeln och redovisning samt hålla sig uppdaterad på eventuella förändringar inom skattereglerna. 
Detta skulle medföra kostnader för arbetsgivaren.  
 
Det finns också anledning att tvivla på om erbjudandet verkligen skulle innebära en reell förmån 
för kommunens medarbetare. Att leasa en cykel för att sedan eventuellt köpa ut den efter tre år 
till ett pris som man inte på förhand vet, kan innebära att cykeln till slut kostat mer än om 
medarbetaren köpt cykeln själv.  
Förmånen ligger därmed mestadels i möjligheten att kunna leasa cykeln, då det oftast inte är 
något man kan göra som privatperson. 
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Maxbeloppet som det får göras bruttolöneavdrag på per år, enligt skatteverkets regler, är 3000 kr. 
Alltså, köper du en cykel med ett högre förmånsvärde än 3 000 kr per år så blir en del av 
beloppet förmånsbeskattat. 
 
Personalchef föreslår därför avslag på motionen om förmånscykel till anställda i Emmaboda 
kommun. 
 
Konsekvensbeskrivning 
Eftersom risken är att detta inte blir en reell förmån är konsekvensbedömningen att det främst 
skulle bli en kostnad för arbetsgivaren i form av administration och upphandlingsprocess. 
Dessutom riskerar Emmaboda kommun att hamna i ”händerna” på finansbolag.  
 
Beslutsunderlag 
• Motion – Förmånscykel till anställda i Emmaboda kommun 
• Yttrande – Motion – Förmånscykel till anställda i Emmaboda kommun 


____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att avslå motionen  Förmånscykel till anställda i Emmaboda kommun med anledning av 


skatteverkets nuvarande regler. 
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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 KS/2022:151 
§ 144 
Yttrande - Motion - Biokol som jordförbättringsmedel 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2024-06-17 § 87 med motiveringen om att 
”försökstillverkning ej besvarats”.  
 
Yttrande – Möjligheternas hus AB 
Styrelsen för Möjligheternas hus AB beslutade 2023-03-21 ”att man är positiv till biokol och till 
möjligheten att använda biokol. Möjligheternas Hus AB tar gärna uppdraget att utreda 
möjligheten till att tillverka och använda biokol. Resultatet av projekt Västervik bör inväntas och 
därefter påbörja en egen lokalutredning i samverkan med lokala aktörer. För eventuella kostnader 
som gäller utredningen behöver bolaget ekonomisk ersättning från kommunfullmäktige.” 
 
Yttrande – Emmaboda Energi och Miljö AB 
”Biokol är en intressant produkt, men erfarenheten är att för att det ska kunna produceras och 
nyttjas på ett effektivt och miljömässigt sätt krävs en storskalighet som Emmaboda kommun och 
Möjligheternas Hus inte kan uppfylla i dag”.  
 
Yttrande – Emmaboda kommun 
Möjligheternas Hus ser en potential men har inte resurser att starta upp produktionen. Emmaboda 
kommun har för liten volym för att det ska bli ekonomiskt försvarbart att starta upp produktion 
av biokol. Emmaboda Energi och Miljö AB drar samma slutsats i sitt yttrande enligt ovan.  
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27.  
 
Beslutsunderlag 
• Motion – Miljöpartiet de Gröna – Biokol som jordförbättringsmedel 
• Yttrande Möjligheternas Hus AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 
• Möjligheternas Hus AB – Protokoll – 2023-03-21 
• Yttrande Emmaboda Energi och Miljö AB – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 
• Yttrande – Emmaboda kommun – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 
• KS 2024-06-04 § 127 – Yttrande – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 
• KF 2024-06-17 § 87 – Yttrande – Motion – Biokol som jordförbättringsmedel 


____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att avslå motionen Biokol som jordförbättringsmedel med motiveringen att volymen för 


Emmaboda kommun är för liten för att biokol ska kunna produceras och nyttjas på ett 
effektivt, miljömässigt och ekonomiskt försvarbart sätt. 


____   
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 Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
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Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


 
Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 
____   
 
Förslagsställaren Inger Bark Lagergren (MP) yttrade sig under punkten ”yttranderätt för 
allmänheten”, i början av mötet, och lämnade där sina synpunkter på kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
____   
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 KS/2024:227 
§ 145 
Justering av "Avgift Korttidsplats till annan kommun" enligt överenskommelse för 
samverkan avseende köp av korttidsplats i södra Kalmar län 
 
Bakgrund 
Kortare vårdtider, fler personer med omfattande behov, äldre befolkning, mer avancerad sjukvård 
i samband med hemgång från sjukhusvistelser – alltihop tillsammans gör att behovet av 
korttidsplatser har ökat för kommunerna.  
  
Emmaboda kommun har så här långt klarat uppdraget väl när det gäller att ta hem enskilda när de 
är utskrivningsklara från sjukhuset. Det har dock noterats att behov av att få komma till en 
korttidsplats innan den enskilde är redo för hemgång ökar.  
Det är även ett högt tryck på kommunen från sjukhusets sida, något som gör att flertalet enskilda 
med fortsatt stort vårdbehov skrivs ut relativt snart från sjukhuset. Detta skapar ett ökat behov av 
att kunna ha snabb tillgång till korttidsplatser i länet.  
 
Socialnämnden har beslutat att ge socialförvaltningen i uppdrag att ingå i överenskommelsen för 
samverkan avseende köp av korttidsplats i södra Kalmar län samt att den ska börja gälla när 
kommunfullmäktige beslutat att avgiften för korttidsplats har ändrats enligt överenskommelsen 
om samverkan. 
 
Ekonomiska förutsättningar 
För utskrivningsklar enskild som hemkommunen inte har möjlighet att ta hem debiterar 
Regionen kommunen en kostnad på 11 600 kronor per dygn. 
 
I nuläget har Emmaboda kommun ett dygnspris på 4 030 kronor för att sälja en plats till annan 
kommun.  
 
I och med att socialnämnden beslutat att ingå i överenskommelsen om att köpa och sälja 
korttidsplatser behöver dygnspriset ändras så det stämmer överens med övriga kommuner i 
överenskommelsen. 
Överenskommelsens dygnspris under 2024 är 2 665 kronor (räknat från kl. 1400). Dygnspriset 
justeras vid varje årsskifte efter omsorgsprisindex (OPI).  
 
Socialnämnden beslutade 2024-05-22 § 51  
att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att i ”Avgifter för socialnämnden 


2024” justera ”Avgift korttidsplats till annan kommun” till överenskommelsens dygnspris. 
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27. 
 
Beslutsunderlag  
• Tjänsteskrivelse – Överenskommelse för samverkan för köp av korttidsplats i annan 


kommun södra Kalmar län 
• SN 2024-05-22 § 51 – Överenskommelse för samverkan för köp av korttidsplats i annan 


kommun södra Kalmar län 
• Avgifter för socialnämnden 2024 – Nuvarande 
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• Avgifter för socialnämnden 2024 – Efter ändring 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att i Avgifter för socialnämnden 2024 justera dygnsavgiften för korttidsplats i annan kommun 


enligt överenskommelsen för samverkan för köp av korttidsplats i annan kommun i södra 
Kalmar län. 


____  
 
Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige   
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 KS/2024:152 
§ 146 
Förändring av Kommunfullmäktiges julsamkväm 
 
Bakgrund 
Vid kommunfullmäktige 2024-04-29 återremitterades ärendet Förändring av 
kommunfullmäktiges julsamkväm med motiveringen att man ville se en utredning av hur det 
alternativa firandet av 25-årsgåvan kommer bli samt först få kunskap om hur utdelningen av 
bygg- och miljönämndens pris ska bli om kommunfullmäktiges julsamkväm upphör.   
 
Aktuellt  
Ärendet har handlagts av kanslichef som har kontaktat de 10 medarbetare som under 2024 är 
aktuella för 25-årsgåvan. 4 personer valde att svara. Från svaren kan man utläsa att de som får 
25-årsgåvan vill bli firade tillsammans med övriga som får 25-årsgåvan. Inga andra önskemål om 
vilka som bör delta har framförts. Någon föredrar att bli firad under arbetstid, någon tror att det 
är enklare på kvällen utifrån arbetet. Det framgår att det inte behöver vara någon stor tillställning 
men att det vore trevligt med någon god middag någonstans på ett mysigt speciellt ställe. Det har 
också framförts önskemål om att det inte ska vara i december för det är en väldigt intensiv 
månad.  
 
Förslaget är därför att 25-årsfirandet sker på restaurang eller liknande inrättning som erbjuder 
vita dukar och en speciell atmosfär och som kan erbjuda minst en 2-rätters lunch/middag. Om 
måltiden sker på dag- eller kvällstid får bestämmas från år till år utifrån vad upphandlade 
leverantörer kan erbjuda. Tillställningen bör hålls någon gång i slutet av oktober till mitten av 
november. Förslaget är också att berörda förvaltningschefer, kommunchef, personalchef och 
kommunstyrelsens ordförande bjuds in.  
 
När det gäller utdelning av bygg- och miljönämndens pris står det i kriterierna för priset att det 
ska utdelas under högtidliga former och vid lämpligt tillfälle, t ex vid kommunfullmäktiges 
decembersammanträde. Kommunfullmäktige kommer fortfarande att ha ett 
decembersammanträde om bygg- och miljönämnden anser det vara tillräckligt högtidligt. 
Alternativt finns Emmaboda dagen. Men det bör vara upp till bygg- och miljönämnden att förslå 
detta.   
 
Konsekvensbeskrivning 
Julsamkvämet uppfattas av många som ett trevligt inslag under året och en chans att umgås. 
Tidigare har 25-årsgåvan delats ut vid kommunfullmäktiges julsamkväm. Vid förfrågan har 
ingen av årets jubilarer motsatte sig en förändring av utdelningen av gåvan så en förändring 
verkar inte påverka dessa nämnvärt. Istället för att vara en liten del av ett större sammanhang får 
jubilarerna snarare större utrymme i det föreslagna mindre sammanhanget.  
 
Julsamkvämet kostar ca 35 000 kr per år plus arbetstid för kansliavdelningen.  
 
Idag gör nämnderna lite olika vid julavslutningen och det är att föredra att skattepengarna 
används någorlunda lika och sparsamt vid dessa tillställningar. Att tillämpa Skatteverkets 
beskrivning av enklare förtäringen ger en tydlig ram för fikat.  
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Kommunstyrelsens personalutskott beslutade 2024-08-27 § 18 
att vid årets sista kommunfullmäktige utgår ett ”julfika” enligt Skatteverkets regler avseende 


enklare förtäring, 
att i alla nämnder, vid årets sista nämndsmöte, utgår ett ”julfika” enligt Skatteverkets regler 


avseende enklare förtäring, 
att     firandet av 25-årsgåvan sker genom att berörda medarbetare och förvaltningschefer, 


kommunchef, personalchef samt kommunstyrelsens ordförande bjuds in till en gemensam 
festlig måltid 


 
Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts av kommunens kanslichef. 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-08-27 
 
Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Förändring av kommunfullmäktiges julsamkväm 
• KSPU 2024-03-05 § 3 Förändring av kommunfullmäktiges julsamkväm 
• KS 2024-04-09 § 92 Julsamkväm för kommunfullmäktig/Julfika för nämnder 
• KF 2024-04-29 § 66 Julsamkväm för kommunfullmäktige och julfika för nämnder 
• KSPU 2024-08-27 § 18 Förändring av kommunfullmäktiges julsamkväm 


____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR   
 
att julsamkvämet för kommunfullmäktige tas bort från och med 2024 och framledes, 
 
att  uppdra åt bygg- och miljönämnden att besluta om när utdelningen av bygg- och 


miljönämndens pris lämpligast sker. 
____  
 
Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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 KS/2024:10 
§ 147 
Meddelande – 2024 
 


• Protokoll – Bygg- och miljönämnden 2024-06-18 
• Protokoll – Socialnämnden 2024-04-24 
• Protokoll – Socialnämnden 2024-05-22 
• Protokoll – Socialnämnden 2024-06-19 
• Protokoll – Teknik- och fritidsnämnden 2024-05-23 
• Protokoll – Teknik- och fritidsnämnden 2024-06-19 
• Protokoll – Valnämnden 2024-05-23 
• Protokoll – Valnämnden 2024-06-27 
• Protokoll – EMFAB  2024-04-18 Styrelsemöte 
• Protokoll – EFFAB 2024-05-08 Styrelsemöte 
• Protokoll – EFFAB 2024-05-08 Bolagsstämma 
• Protokoll – RTSO 2024-05-17 
• Protokoll – RTSO 2024-06-18 
• Protokoll – Kommunförbundet Kalmar län 2024-06-13 
• Protokoll – Destination Glasriket AB 2024-04-17 Årsstämma 
• Protokoll – Destination Glasriket AB 2024-04-17 Konstituerande styrelsemöte 
• Protokoll – Destination Glasriket AB 2024-06-19 


 
• Granskningsrapport 2023 – Destination Glasriket AB 
• Revisionsberättelse 2023 – Destination Glasriket AB 
• Årsredovisning 2023 – Destination Glasriket AB 


 
• Protokollsutdrag – ÖFN 2024-06-13 § 26 Ekonomisk uppföljning Tertial 1 
• Tertialrapport 1 – Överförmyndarnämnden  


 
• Information om förbundsavgift till Sveriges Kommuner och Regioner 2025 
• Förbundsavgift – Sveriges Kommuner och Regioner 2025 


 
• Skrivelse till kommunstyrelsen och kommundirektören från Fremia 
• Fremiabarometern våren 2024 
• Skrivelse från Fremia till kommunstyrelsen om förutsättningarna för idéburna 


verksamheter och civilsamhället 
 


• Kammarrätten i Jönköping KR 1674-24 – Slutligt beslut 2024-07-23 Val av nämndemän 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom lägga meddelandena till protokollet. 
____   
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